

ເປໂຕຜ່ານຫຼາຍສິ່ງໂດຍສະເພາະໃນຄໍາຄືນນັ້ນ: ເຂົ້າແລງຄາບສຸດທ້າຍ, ເຮັດຜິດຕໍ່ພຣະເຢຊູໂດຍການນອນຫລັບ ໃນສວນເຄັດເຊມາເນ, ຄໍາພະຍານຂອງຢູດາຜູ້ທໍຣະຍົດ, ຕໍ່ສູ້ທະຫານເຝົ້າຍາມພຣະວິຫານແລະເຫັນພຣະເຢຊູປ່ອຍ ໃຫ້ພຣະອົງເອງຖືກຈັບໄປ. ເຫດການສໍາຄັນເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ໄດ້ເປັນຂໍ້ແກ້ຕິໝານປະຕິເສດຂອງເປໂຕ, ແຕ່ສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນໄດ້ ຊ່ວຍເຮົາໃຫ້ນຶກຂຶ້ນໄດ້ວ່າແມ່ນອນເພິ່ນຈະເມື່ອຍແລະສັບສົນ ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງໃນຊີວິດຂອງເພິ່ນກັບພິກບິນ. ເຖິງແມ່ນ, ຕອນນັ້ນເຫຼົ່າອັດສາວິກທັງໝົດແລ່ນປົບໜີຈາກການຖືກຈັບຂອງພຣະເຢຊູ(ມັດທາຍ 26:55), ຢ່າງນ້ອຍເປໂຕຍັງພະ ຍາຍາມຢູ່ໃກ້ເທົ່າທີ່ຈະໄດ້ ເພື່ອຈະໄດ້ເຫັນແລະໄດ້ຍິນວ່າແມ່ນຫຍັງເກີດຂຶ້ນ.

“ອັດສາວິກຄືນອື່ນ,” ຊຶ່ງເຊື່ອວ່າແມ່ນໂຢຮັນ ທີ່ສາມາດຕິດຕາມພຣະເຢຊູເຂົ້າໄປໃນບໍຣິເວນສະພາສານຊັ້ນສູງ. ເປໂຕຍືນຢູ່ທາງນອກ. ຂ້ອຍໃຊ້ຄືນນຶ່ງທີ່ບໍ່ແມ່ນສະມາຊິກເຝົ້າຍາມພຣະວິຫານ. ເພິ່ນຈໍາຕ້ອງອອກມາຍືນຢູ່ຢ່າງ ດຽວດາຍເໝືອນຄົນເຈັບປວດ. ບໍ່ເປັນໜ້າປລາດໃຈ, ທີ່ປະຊາຊົນເລີ້ມຊັກຖາມເພິ່ນວ່າເປັນຜູ້ຕິດຕາມພຣະຄຣິດແລະ ນັ້ນກໍເປັນເວລາທີ່ເປໂຕເລີ້ມປະຕິເສດ.

ພຣະທັມລູກາໄດ້ບັນລະຍາຍເພີ່ມເຕີມຫຼັງຈາກໄກ່ຂັນ: “ແລະອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ຊົງຫລົງເບິ່ງເປໂຕ ແລ້ວເປ ໂຕກໍລະນົກເຖິງຄໍາທີ່ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ຊົງກ່າວແກ່ຕົນວ່າ, ວັນນີ້ກ່ອນໄກ່ຂັນທ່ານຈະປະຕິເສດເຮົາເຖິງສາມເທື່ອ. ແລ້ວເປໂຕກໍອອກໄປທາງນອກຮ້ອງໄຫ້ເປັນທຸກໜັກໃຈ”.(ລູກາ 22:61-62).

ຫຼາຍຄັ້ງພວກເຮົາມັກເບິ່ງຊາຍແລະຍິງໃນພຣະຄັມພີວ່າ “ຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າຊີວິດ.” ການພົບກັບພຣະເຈົ້າຂອງເຂົາ ເຈົ້າແລະໄຊຊະນະຂອງເຂົາເຈົ້າເບິ່ງຄືວ່າໄກ່ກັນຫລາຍກັບປະສົບການທີ່ພວກເຮົາມີໃນທຸກວັນນີ້. ພວກເຮົາອາດຈະ ເຫັນຄວາມລົ້ມເຫລວຂອງເຂົາເຈົ້າຫລາຍກວ່າຂອງພວກເຮົາ ແລະມີຄວາມຫາຍຍະນະຫລາຍກວ່າ. ຜົນທີ່ຕາມມາ, ອາດຈະເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຍາກເວົ້າວ່າ: “ ເຮົາຈະບໍ່ເຮັດໃຫ້ພຣະເຢຊູຄຣິດຜິດຫວັງແບບນັ້ນ.”

ແທ້ຈິງ, ນັ້ນແມ່ນຄໍາເວົ້າຂອງເປໂຕໃນຕອນທົວຄໍາຂອງຄືນນັ້ນ. ເມື່ອພຣະເຢຊູຮັບປະທານເຂົ້າຄາບສຸດທ້າຍກັບສາ ວິກຂອງພຣະອົງ ພຣະອົງໄດ້ທໍາມວາຍການທໍຣະຍົດຂອງຢູດາ. ເມື່ອເປໂຕເວົ້າວ່າເພິ່ນຈະສະລະຊີວິດເພື່ອພຣະເຢຊູ, ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງຍືນຢັນວ່າເປໂຕຈະປະຕິເສດພຣະອົງ (ໂຢຮັນ 13:37-38). ນີ້ບໍ່ແມ່ນເລື່ອງຄາດເດົາທີ່ເກີດຂຶ້ນ ກັບເປໂຕ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ເພິ່ນຜູ້ດຽວເທົ່ານັ້ນທີ່ກ້າຍ່າງເທິງໜ້ານໍ້າກັບພຣະເຢຊູ, ແລະເພິ່ນເປັນຜູ້ທໍາອິດໃນເຫຼົ່າ ອັດສາວິກທີ່ຍອມຮັບພຣະເຢຊູວ່າ, “ ທ່ານຄືພຣະຄຣິດ, ພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງພຣະຊົນຢູ່” (ມັດທາຍ16: 16). ດັ່ງນັ້ນ, ເປໂຕໃຫ້ຄໍາຕອບຢ່າງດຽວກັບພວກເຮົາ ແນ່ໃຈທີ່ຈະເວົ້າວ່າ: “ ຂ້ານ້ອຍຈະບໍ່ປະຕິເສດພຣະອົງຈັກເທື່ອ!” (ມັດທາຍ 26: 35).

ບາງທີພວກເຮົາກໍບໍ່ແຕກຕ່າງຈາກເປໂຕເທົ່າໃດ. ພວກເຮົາທັງໝົດເຄີຍຢູ່ໃນສະຖານະການທີ່ຢ້ານກົວແລະຍອມ ຈໍານິນຕໍ່ຄວາມກົດດັນຂອງຜູ້ຊົນ. ພວກເຮົາອາດຈະບໍ່ປະຕິເສດພຣະເຢຊູຢ່າງຊັດເຈນເໝືອນກັບເປໂຕ. ແຕ່ພວກ ເຮົາອາດຈະເຄີຍມີໂອກາດຊົ່ວວູບ ທີ່ພະຍາຍາມປົກປິດບໍ່ໃຫ້ຄືນອື່ນຮູ້ວ່າເຮົາມີຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ.

ພວກເຮົາປະຕິເສດພຣະອົງຜ່ານທາງຄໍາເວົ້າແລະການກະທໍາຂອງພວກເຮົາ. ແລະເມື່ອເຮົາເລືອກເຮັດບາບ ພວກ ກໍເຮົາກໍາລັງປະຕິເສດອີກ ທີ່ພວກເຮົາເວົ້າວ່າອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເປັນເຈົ້າຊີວິດຂອງເຮົາ. ເມື່ອໄປຕາມທາງບ່ອນໃດ ບ່ອນນຶ່ງ, ສູງໄກ່ຂັນ, ແລະພວກເຮົາກໍເໝືອນກັບຖືກຕີຢ່າງແຮງຈາກການປະຕິເສດພຣະອົງ.

ດົນປານໃດແລ້ວທີ່ສິ່ງນັ້ນເກີດຂຶ້ນກັບທ່ານ___ຖ້າບໍ່, ດົນປານໃດແລ້ວ___ທ່ານໄດ້ເຮັດຫຍັງ? ມີຫຍັງເກີດຂຶ້ນ ພາຍຫລັງທີ່ທ່ານໄດ້ລົ້ມເຫລວ? ທ່ານໄດ້ຈົດບັນຖືກ່ຽວກັບຄວາມລົ້ມເຫລວຂອງຕົວເອງບໍ່? ຫຼືທ່ານພຽງແຕ່ພະຍາ ຍາມດໍາລົງຊີວິດຕໍ່ໄປເໝືອນກັບວ່າບໍ່ມີສິ່ງໃດເກີດຂຶ້ນໃນຊີວິດຂອງທ່ານ? ພວກເຮົາຈະເຫັນຈາກຊີວິດຂອງເປໂຕ ຕໍ່ ການເລືອກທີ່ດີກວ່າທີ່ລໍຖ້າເຮົາຢູ່ທາງໜ້າ.

2. ໂຢຮັນ 21:15-19:

¹⁵ເມື່ອເຂົ້າປັນເຂົ້າແລ້ວພຣະເຢຊູຊົງກ່າວກັບຊີໂມນເປໂຕວ່າ, “ຊີໂມນລູກໂຢຮັນເອີຍ, ເຈົ້າຮັກເຮົາຫລາຍກວ່າເຫລົ່ານີ້ຫລື” ເປໂຕທູນວ່າ “ໂດຍພຣະອົງເຈົ້າເອີຍ, ພຣະອົງຊົງຊາບວ່າຂ້າພຣະອົງຮັກແພງພຣະອົງ” ພຣະອົງຊົງສັ່ງເປໂຕວ່າ, “ຈົ່ງລ້ຽງແກະໝູ່ຂອງເຮົາເນີ.” ¹⁶ພຣະອົງຊົງກ່າວກັບເປໂຕເປັນເທື່ອທີສອງວ່າ, “ຊີໂມນລູກໂຢຮັນເອີຍ, ເຈົ້າຮັກເຮົາຫລື” ເປໂຕທູນຕອບວ່າ, “ໂດຍພຣະອົງເຈົ້າເອີຍ, ພຣະອົງຊົງຊາບວ່າຂ້າພຣະອົງຮັກແພງພຣະອົງ” ພຣະອົງຊົງສັ່ງທ່ານວ່າ, “ຈົ່ງລ້ຽງຮັກສາແກະຂອງເຮົາເນີ.” ¹⁷ພຣະອົງຊົງກ່າວກັບເປໂຕເປັນເທື່ອທີສາມວ່າ, “ຊີໂມນລູກໂຢຮັນເອີຍ, ເຈົ້າຮັກແພງເຮົາຫລື” ເປໂຕກໍເປັນທຸກໃຈທີ່ພຣະອົງຊົງຖາມທ່ານເທື່ອທີສາມວ່າ, “ເຈົ້າຮັກແພງເຮົາຫລື” ເປໂຕຈົ່ງທູນຕອບວ່າ, “ພຣະອົງເຈົ້າເອີຍ, ພຣະອົງຊົງຊາບທຸກສິ່ງ ພຣະອົງຊົງຊາບວ່າຂ້າພຣະອົງຮັກແພງພຣະອົງ” ພຣະເຢຊູຊົງສັ່ງທ່ານວ່າ, “ຈົ່ງລ້ຽງແກະຂອງເຮົາເນີ. ¹⁸ເຮົາບອກແກ່ເຈົ້າຕາມຄວາມຈິງວ່າ ເມື່ອເຈົ້າຍັງໝູ່ເຈົ້າເຄີຍຄາດແອວຂອງເຈົ້າເອງ ແລະທຽວໄປມາໃສໄດ້ຕາມໃຈເຈົ້າມັກ ແຕ່ເມື່ອເຈົ້າເຖົ້າແລ້ວ, ເຈົ້າຈະຢຽດມີຂອງເຈົ້າອອກ ແລະຄົນອື່ນຈະຄາດແອວໃຫ້ແລະພາໄປບ່ອນເຈົ້າບໍ່ຢາກໄປ.” ¹⁹(ທີ່ພຣະອົງຊົງກ່າວດັ່ງນີ້ກໍໝາຍຄວາມວ່າ ເປໂຕຈະຖວາຍກຽດຕິຍົດແດ່ພຣະເຈົ້າດ້ວຍການຕາຍຢ່າງໃດ) ຄັນພຣະອົງຊົງກ່າວດັ່ງນີ້ແລ້ວຈຶ່ງຊົງສັ່ງເປໂຕວ່າ, “ເຈົ້າຈົ່ງຕາມເຮົາມາ.”

ມີຫຍັງເກີດຂຶ້ນໃນທັນທີຈາກປໂຍກນີ້ທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຖາມເປໂຕເຖິງສາມຄັ້ງໃນຄໍາຖາມອັນດຽວກັນ. ສາມເທື່ອນັ້ນແມ່ນຈໍານວນຄໍາຖາມທີ່ຕົງກັບຈໍານວນທີ່ເປໂຕປະຕິເສດພຣະເຢຊູໃນຄືນທີ່ພຣະອົງຖືກຈັບ ເປັນຊ່ວງເວລາທີ່ເປໂຕຄວນສະແດງຄວາມຈິງຮັກພັກດີຂອງລາວຕໍ່ພຣະເຢຊູຢ່າງດີທີ່ສຸດ.

ສິ່ງທີ່ເຫັນໄດ້ຊັດແຈ້ງແມ່ນຄຳວ່າ " ຄວາມຮັກ" ເປັນຄຳເວົ້າທີ່ເປັນກຸນແຈໄຂໃນຂໍ້ 15-19. ໜ້າເສັຽດາຍ, ຜົນກະທົບເລິກໆຂອງຖ້ອຍຄຳນີ້ແມ່ນການຄົບເຕັມຕໍ່ຜູ້ອ່ານໃນສມັຍປັດຈຸບັນ ເພາະພາສາອັງກິດມີພຽງຄຳເວົ້າດຽວສຳລັບຄຳວ່າ “ຄວາມຮັກ.” ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງເໝືອນກັບວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ຖາມເປໂຕຄຳຖາມເກົ່າເຖິງສາມຄັ້ງ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຖ້າພວກເຮົາເບິ່ງໃນພາສາກຣີກ, ຈະມີຫຼາຍຄຳສຳລັບ "ຄວາມຮັກ", ທີ່ພວກເຮົາຄົ້ນພົບແລະຕອບສນອງໄດ້.

ຄວາມຈິງໃນສອງຄຳຖາມແລກ, ພຣະເຢຊູໃຊ້ຄຳວ່າ **ອາກາເປ** ຄວາມຮັກທີ່ບໍ່ມີເງື່ອນໄຂ, ເປັນຄວາມຮັກທີ່ເມດຕາ ເຊັ່ນດຽວກັບຄວາມຮັກທີ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ແກ່ພຣະເຢຊູ ແລະຄວາມຮັກຢ່າງດຽວກັນນັ້ນແຫຼະທີ່ພຣະເຢຊູໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາ. ໜ້າສົນໃຈ, ເປໂຕບໍ່ໄດ້ຕອບຄືນດ້ວຍຄຳວ່າຮັກທີ່ເໝືອນກັນ, ເປໂຕໃຊ້ຄຳວ່າ ຟິລິໂອ, ຊຶ່ງອ້າງເຖິງຄວາມຮັກແບບອ້າຍນ້ອງ, ຄວາມຮັກແບບສ່ວນຕົວບຸກຄົນ. ການຕອບເທື່ອທີສອງກໍແມ່ນຕາມຮູບແບບເດີມ. ພຣະເຢຊູຖາມວ່າ, “ຊີໂມນລູກໂຢຮັນເອີຍ, ເຈົ້າອາກາເປເຮົາຫລື?” ແຕ່ເປໂຕຕອບ, “ ພຣະອົງຊົງຊາບວ່າຂ້ານ້ອຍຟິລິໂອພຣະອົງ.” ການຕອບເທື່ອທີສາມ, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ພຣະເຢຊູໄດ້ປຽນມາໃຊ້ຄຳວ່າຟິລິໂອ, ທີ່ມີຄວາມໝາຍດຽວກັນກັບຄຳວ່າຄວາມຮັກທີ່ເປໂຕໃຊ້, ຊຶ່ງມີຄວາມໝາຍວ່າເປໂຕສາມາດຕອບໄດ້ແບບດຽວທໍ່ນັ້ນ.

ດ້ວຍເຫດໃດເປໂຕຈຶ່ງບໍ່ສະທ້ອນຄວາມຮັກຕາມແບບຂອງພຣະເຢຊູ? ບາງທີເປໂຕມີຄວາມຮູ້ສຶກຜິດຈາກການປະຕິເສດຂອງເພິ່ນແລະຮູ້ສຶກວ່າບໍ່ມີຄ່າພໍທີ່ຈະກ່າວຄຳວ່າຮັກ, ນັບຕັ້ງແຕ່ເພິ່ນບໍ່ຍອມຮັບໃນຄືນທີ່ເພິ່ນໄດ້ປະຕິເສດພຣະເຢຊູ. ຫຼືບາງທີເປໂຕຕັ້ງໃຈໃຊ້ຮູບແບບຄວາມຮັກ, ຟິລິໂອ, ເພາະເພິ່ນຕ້ອງການທີ່ຈະສະແດງອອກໃຫ້ພຣະເຢຊູເຫັນວ່າເພິ່ນສຳນຶກຜິດຢ່າງແທ້ຈິງ.

ອີກປະເດັນນຶ່ງ, ແມ່ນຫຍັງສຳຄັນທີ່ສຸດທຸກຄັ້ງທີ່ພຣະເຢຊູຖາມ, ພຣະອົງໄດ້ເພີ່ມວຽກງານຮັບໃຊ້ນຳທີ່ວ່າ: “ຈົ່ງລ້ຽງແກະໝູ່ຂອງເຮົາເນີ.” “ຈົ່ງລ້ຽງຮັກສາແກະຂອງເຮົາເນີ.” “ຈົ່ງລ້ຽງລູກແກະຂອງເຮົາ.” ເປໂຕ, ແຕ່ການກະທຳທີ່ຜ່ານມາໄດ້ຖືກໃຫ້ອະພິຍ, ແລະພຣະເຢຊູປາຖນາໃຫ້ເປໂຕເດີນໜ້າໄປສູ່ວຽກງານພັນທະກິດ.

ສິ່ງທີ່ສວຍງາມກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າແມ່ນພຣະອົງບໍ່ພຽງແຕ່ໃຫ້ອະພິຍເທົ່ານັ້ນ ແຕ່ພຣະອົງຢາກປົວແປງ, ໄຖ່, ແລະ

ພື້ນຟູອະດີດເຮົາໃໝ່ ພ້ອມທັງຄວາມເຈັບປວດ ແລະຄວາມລົ້ມເຫລວຂອງເຮົາ. ພຣະອົງເອົາສ່ວນທີ່ລົ້ມເຫລວໃນຊີວິດເຮົາແລະສ້າງເຮົາໃຫ້ສົມບູນແບບ.

- ການແຕ່ງງານທີ່ເບິ່ງຄືວ່າມາເຖິງຈຸດທີ່ບໍ່ສາມາດປົວແປງໄດ້ ກໍສາມາດປົວແປງໄດ້ແລະທັງສອງສາມາດມີປະສິບການກັບຄວາມຮັກອັນເລິກເຊິ່ງກວ່າແຕ່ກ່ອນ.
- ຫົວໃຈແຕກສລາຍທີ່ເກີດຈາກການຢ່າຮ້າງສາມາດປົວແປງໃໝ່ໄດ້ ໂດຍຜ່ານພຣະເມດຕາແລະຄວາມສັດຊື່ຂອງພຣະເຈົ້າ.
- ຄົນທີ່ຕົກຕໍ່າເພາະຕິດຍາເສດຕິດສາມາດປົວແປງໃໝ່ໄດ້ແລະເດີນໜ້າດ້ວຍການດຳເນີນຊີວິດທີ່ເກີດຜົນ, ດຳເນີນຊີວິດດ້ວຍການຖວາຍກຽດແດ່ພຣະຄຣິດ.

ຂ້າພະເຈົ້າມັກຖ້ອຍຄຳທີ່ອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ບັນລະຍາຍໄວ້ວ່າ: “ພຣະອົງຜູ້ຊົງເລົ່າໂລມໃຈເຮົາໃນການທຸກລຳບາກທຸກຢ່າງຂອງເຮົາ ເພື່ອເຮົາຈະສາມາດໄດ້ເລົ່າໂລມໃຈຄົນເຫລົ່ານັ້ນທີ່ມີຄວາມທຸກລຳບາກຢ່າງໃດຢ່າງໜຶ່ງດ້ວຍຄວາມເລົ່າໂລມໃຈທີ່ເຮົາເອງໄດ້ຮັບມາຈາກພຣະເຈົ້າ” (2 ໂກຣິນໂທ 1:4).

ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມຄວາມບາບແລະຄວາມລົ້ມເຫລວຂອງເຮົາທີ່ຜ່ານມາ ເຖິງແມ່ນວ່າເຮົາອາດຈະປະຕິເສດພຣະຄຣິດ ພຣະອົງກໍຊົງໃຫ້ອະພັຍເຮົາ. ພຣະອົງປົວແປງເຮົາໃໝ່. ແລະພຣະອົງຍັງເລືອກທີ່ທຳງານຜ່ານເຮົາເພື່ອພຣະສະຫງ່າຣາສີຂອງພຣະອົງ.

ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ພວກເຮົາທັງໝົດໄດ້ລົ້ມເຫລວໃນຖານະເປັນຜູ້ຕິດຕາມພຣະຄຣິດ, ແຕ່ພຣະອົງຊົງສ້າງເຮົາຂຶ້ນໃໝ່. ຈົ່ງພິຈາຣະນາເບິ່ງຄຳແນະນຳດັ່ງລຸ່ມນີ້.

- ❖ **ຈົ່ງຈິດຈຳ.** ເບິ່ງກັບຄືນຫລັງໃນຊ່ວງເວລາທີ່ທ່ານຢູ່ໃນຄວາມບາບ. ຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າທີ່ພຣະອົງໃຫ້ອະພັຍແລະພິຈາຣະນາເບິ່ງທາງທີ່ພຣະອົງນຳເອົາການປົວແປງມາສູ່ຊີວິດຂອງທ່ານ.
- ❖ **ທ່ອງຈຳ.** ທ່ອງຈຳພຣະທັມເພງສັດສິນ 139: 23-24. ອະທິຖານເປັນປະຈຳສັ້ນໆເພື່ອໃຫ້ບົກພ່ອງລະຫວ່າງຕົວທ່ານແລະພຣະເຈົ້າ. ແລະເມື່ອມີເຫດການຫຼືຄວາມບາບເຂົ້າມາໃນຊີວິດຂອງທ່ານ ທ່ານຈະໄດ້ອ້ອນວອນຂໍການໃຫ້ອະພັຍຈາກພຣະອົງ.
- ❖ **ຂຽນ.** ຂຽນຈິດໝາຍໃຫ້ອະພັຍເຖິງບຸກຄົນທີ່ເຮັດໃຫ້ທ່ານເຈັບ. ບໍ່ວ່າທ່ານຈະເອົາຈິດໝາຍນັ້ນໃຫ້ກັບຄົນນັ້ນຫຼືບໍ່, ການຂຽນສາມາດຊ່ວຍທ່ານສະແດງອອກເຖິງການໃຫ້ອະພັຍແລະຍົກໂທດໃຫ້ກັບຄົນນັ້ນດັ່ງທີ່ພຣະເຢຊູຊົງໃຫ້ອະພັຍແກ່ທ່ານ.

ແມ່ນແລ້ວ, ທ່ານເຮັດໃຫ້ເບື້ອນເບີະ. ແຕ່ພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າໃຫຍ່ຫລວງແລະຄວາມຮັກຂອງພຣະອົງກວ້າງໃຫຍ່ພຣະອົງຈະສ້າງທ່ານຂຶ້ນໃໝ່ເມື່ອທ່ານມາຫາພຣະອົງດ້ວຍການກັບໃຈໃໝ່. ບາບຂອງທ່ານ ການປະຕິເສດພຣະເຢຊູຍັງບໍ່ໄດ້ເຖິງທາງຕົ້ນເທື່ອ. ພຣະຄຣິດໃຫ້ໂອກາດທ່ານເພື່ອເລີ້ມຕົ້ນໃໝ່ອີກ.

ອຸປຸຸມ ໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິດສັມພັນ www.lsb.org ແປໂດຍ VR.